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Naj ne bo nikogar, ki se ne bi vključil
v veliko tekmovanje OF

NAPOVED TEKMOVANJA VSEM MLADINSKIM AKTIVOM 
OKRAJA TRBOVLJE

V NEDELJO BO OKRAJNA 
PARTIJSKA KONFERENCA
V nedeljo 15. t. m- se bodo delegati, 

izvoljeni v osnovnih partijskih orga
nizacijah, zbrali v novem Domu kul
ture v Trbovljah k zasedanju partij
ske konference okraja Trbovlje. Na 
to zborovanje najvišjega foruma Par
tije v okraju se pripravljajo njeni 
člani s tekmovanjem ter s prevzema
njem obvez v počastitev 10-obletnice 
OF ter s sprejemam obvez za izgrad
njo Partijskega doma v Trbovljah.

V mesecu avgustu so se vršile po 
vseh osnovnih partijskih organizacijah 
volitve sekretarjev in birojev, v me
secu septembru pa volitve rudniških 
in mestnih komitejev.. Na vseh teh se
stankih, kjer so si člani Partije izvo
lili novo vodstvo, so bili sprejeti važni 
sklepi za nadaljnje delo, zlasti izbolj
šanje politično-ideološkega dela, skle
nili so prav tako, da bo vsak član Par
tije daroval v čast okrajne partijske 
konference enodnevni zaslužek za 
zgraditev Partijskega doma v Trbov
ljah. Ta sklep so vsi člani Partije 
sprejeli fn ga nekateri že prenesli na 
ostale nepartijske množice, kot n. pr. 
v elektrarni Trbovlje in OLO Trbov
lje-

Spričo potrebe ln velikih nalog, ki 
sloje pred Partijo, je OK KPS Trbov
lje pred kratkim sklenil, da se prične 
v Trbovljah z gradnjo Partijskega 
doma. To je bilo sklenjeno že na zad
nji partijski konferenci ter so v ta 
namen že lansko leto darovali kolek
tivi okraja Trbovlje znesek 700.000.— 
dinarjev. — Izvedbe sklepa o gradnji 
Doma Partije so se lotili minuli teden- 
Člani Partije, OF, LMS, AFZ ter člani 
raznih društev so se odzvali klicu Par
tije in se dnevno zbirali na gradbišču. 
V petih dneh je bi.] opravljen izkop 
in že so začeli z betoniranjem temeljev, 
tako da bo dom do zime v surovem sta
nju pod streho.

Do 10. oktobra je bilo izvršenih že 
nad 1000 prostovoljnih ur, v čemer se 
izraža zavest in pripravljenost vsega 
prebivalstva našega okraja. Prosto
voljci so prihajali ne samo iz Trbo
velj, marveč tudi iz Zagorja. Hrast
nika in od drugod. Pri izkopu teme
ljev so se dne 5. t. m- prav posebno 
Izkazali člani Partije in nepartijci iz 
obrata Dobrne-Neže rudnika Trbovlje, 
ki so bili razdeljeni na tri skupine po 
tri delavce ter napravili 21 m:' izkopa. 
Izredno se je nadalje izkazala grupa 
Medveščka, Kneza in Valenčaka, ki je 
izkopala 10 m« in odvozila izkopano 
zemljo 10 metrov daleč. Iz rudniške 
seperacije je skupina Stendlerja, But- 
kovca in Lokarja izkopala 8 ms zem
lje. Prav pridni so bili tudi učenci 
rudarske in kovinarske šole jz Za
gorja. ki so v petek 'dopoldne nako
pali 60 m’ 'zemlje. — Posebno živahno 
je bilo na gradbišču v nedeljo 8. okto
bra, ko so se poleg številnih prosto
voljcev udeležili dela tudi člami OK 
KPS Trbovlje ter prosvetni delavci in 
borci JA. V nedeljo in ponedeljek 
opravljeno delo je omogočilo, da se je 
lahko pričelo z betoniranjem teme
ljev

Poleg obveze, da bodo člani Partije 
darovali r>o en enodnevni zaslužek in 
so to obljubo v nekaterih podjetjih že 
izvršili, ie treba naglasiti, da je ko
lektiv opekarne rudnika Trbovlje skle
nil. da bo delal 4 nedelje in vsak dan 
po nekaj ur več za napravo opeke za 
gradnjo Doma Partije, 10.000 kosov 
opeke pa bo poklonil kot darilo okraj
ni partijski konferenci. Tudi partijska 
organizacija trboveljske cementarne je 
sklenila, da se bo udeležila, prostovolj
nega dela po službi v cementarni, da 
podarijo 10 Ion cemertta Partiji za

Pred kratkim se je vršil redni or
ganizacijski sestanek mladinskega 
aktiva XV. terena, da pregleda v 
mesecu septembru izvršeno delo. To
variš Zibert Ivan je govoril najprej 
o političnem položaju in o govoru to 
variša Edvarda Kardelja ob priliki 
zasedanje OZN. Po tem referatu se 
je. vršila diskusija, v kateri so mla
dinci razpravljali o vojni na Koreji 
Nato je poročal org. sekretar tovariš 
Strunrelj Franc o delu v mesecu sep
tembra obravnaval je vprašanje di
scipline ter nakazal smernice za delo 
v prihodnjem mesecu. Sekretar akti
va se je pomudil pri vprašanju dela 
na kulturno.prosvetnem področju. Na
študirali bodo dve gledališki igri 
ln sicer »Zadnje srečanje« in »V ječi«.

Pred zaključkom sestanka je bil na 
predlog sekretarja aktiva sprejet

Zagorski rudarji so na svojih se
stankih sklenili, da se bodo tud; oni 
vključili v šestmesečno tekmovanje 
delovnih kolektivov v počastitev 10. 
obletnice OF. Domenili so se, da bo
do tekmovali v naslednjih točkah:

1. V teku 6 mesecev bodo izvrševali 
plan dnevno in mesečno stoodstotno 
(kljub pomanjkanju delovne sile).

2. V jamskih in zunanjih obratih 
se bo redno enkrat mesečno izvršilo 
čiščenje; skrbeli bodo za red v obra
tih, pobiral se bo ves neuporabni 
material: železo, stare cevi in pod.

3. Redno vsak mesec bodo pregle
dovali vse varnostne naprave in skr
beli, da se nedostatki odpravijo,

4. V članstvo sindikata bodo vklju
čili do 31. marca 1951 99 odstotkov 
vsega delavstva in poskrbeli s poli
tičnim delom, da se bodo visi včlanili 
v OF. Posebno pažnjo pa bodo po
svetili članstvu, ki stanuje na pode, 
"želju, da se bodo izvajale gospodar
ske akcije in širila socializacija vasi.

5. Plan investicij jamskih in zu
nanjih obratov bodo izvršili stood
stotno.

6. Poživili bodo politično delo in

VOLITVE V NAŠEM OKRAJU
Na zasedanju Glavnega odbora Osvo

bodilne fronte Slovenije, je bil sprejet 
sklep o razpisu volitev v osnovne or
ganizacije OF. V skladu s statutom

gradnjo doma. Obveze prevzemajo tudi 
ostali- Mladina ne zaostaja in je mla
dinski aktiv »Ivana Kešeta« v Trbov- 
Ijah-Bevškem pozval na tekmovanje 
vse mladince okraja Trbovlje, kdo bo 
opravil več prostovoljnih ur za zgra
ditev Doma Partije

Tako se člani Partije in vsi ostali 
pripravljajo s tekmovanjem in delom 
na zasedanje najvišjega partijskega 
foruma v okraju.

sklep, da se ob prilika gradnje »Par
tijskega doma« v Trbovljah napove 
tekmovanje v sledečih točkah;

1. kateri mladinski aktiv se bo ude
ležil prostovoljnega dela na partijskem 
domu 100 odstotno;

2. kateri aktiv bo opravil največ 
prostovoljnih ur (računamo na število 
članov aktiva);

3. koliko prostovoljnih ur bodo 
opravili posamezniki pri gradnji tega 
doma.

To tekmovanje se napoveduje vsem 
mladinskim aktiyom okraja Trbovlje 
do 29. novembra 1950.

Mladinci se že kosajo, kdo bo iz 
vršil več prostovoljnih ur. Okrajni 
komite bo vodij evidenco o tem tek. 
movanju in ob koncu razglasil, kate
ri mladinski aktiv je najboljši.

imeli redno vsak mesec po eno pre
davanje v pododborih.

7. Najboljše brigade bodo prevzele
individualne produkcijske obveze do 
konca leta 1950 in v prvem trome
sečju leta 1951.

8. V času tekmovanja bodo obnovili 
grafikone in stenčase po obratih in 
pododborih.

9. Sindikat rudarjev bo s prosto
voljnim delom pomagal pri adapta
ciji kopališča v Mediji - Izlakah, ta
ko da bodo prostori kopališča upo
rabni do 1. junija 1951.

10- Volitve v odbore ljudskih in
špektorjev se bodo po obratih izved
le stoodstotno.

11. Pri izvršitvi nalog .bo sindikat 
rudarjev nudiil množičnim organiza
cijam vso pomoč.

Za kontrolo izvajanja nalog se bo 
že obstoječa tekmovalna komisija še 
razširila. Vsak mesec bo ugotavljala 
rezultate in najboljše brigade in po
sameznike v tekmovanju.

Zagorski rudarji se bodo zagrizli v 
to tekmovanje in z izvrševanjem za
danih si obvez povedali vsem, da sto
je čvrsto ob strani Partije, Tita in 
Osvobodilne fronte.

BODO V NEDELJO, 5. NOV.
Ljudske fronte Jugoslavije in Osvobo
dilne fronte Slovenije razpisuje Glavni 
odbor OF voluve odborov osnovnih 
organizacij OF in delegatov za okraj
ne. rajonske in mestne odbore OF 
Volitve, ki bodo od 1. do 30 novembra 
1950 v odbore osnovnih organizacij in 
okrajne, mestne in rajonske zbore, naj 
bodo odsev rastoče moči Fronte, njenih 
dosedanjih uspehov in pripravljenosti 
za izvajanje novih nalog. Novoizvoljena 
vodstva frontnih organizacij morajo 
biti resničen odraz politične razgiba
nosti članstva, biti morajo pripravlje
na, da usmerijo in izkoristijo vso pri
pravljenost ljudskih množic za iz;>ol- 
njevanje nalog petletnega plana. Po

sebno vodstva na vasi morajo biti tak
šna, ki bodo razumela vlogo OF in nje
ne naloge vztrajno in sistematično izd
vajala.

Okrajni, mestni in rajonski odbori 
OF volijo v smislu statuta LFJ in OF 
Slovenije določeno število delegatov za 
III kongres OF Slovenije.

IO OF Slovenije se pooblašča, da 
določi dneve, v katerih bodo posamezni 
okraji izvedli volitve in izda s tem v 
zvezi potrebna navodila.

/sem okrajnim 
in krajevnim ljudskim 
odborom ter 
kmetijskim zadrugam
1. Jesenska setev mora biti najvaž

nejša kampanja, ki jo v tem času vo
dimo na našem podeželju.

Doslej smo v jesenski setvi zelo za
ostali, zato moramo podvzeti takoj vse 
potrebne ukrepe, da bo setev (razen v 
Primorski) končana vsaj do 25. okto
bra. Posebej je treba posvečati mnogo 
pozornosti čiščenju in razkuževanju 
semena. Morebitne potrebe po semenih 
rešujte v merilu okrajev in krajev sa
mih. Takoj na se izvede povsod glo
boko oranje, kjer to dovoljujejo pri- 
rodni pogoji. Mobilizirati je treba vse 
razpoložljive stroje in vprežno živino 
glede na določbe obstoječe uredbe o 
obvezni obdelavi vseh ornih površin.

2. Povsod je treba takoj organizirati 
košnjo, kjer ta še ni izvršena. Tudi 
košnjo je smatrali kot kampanjo, ki 
mora biti izvršena v celoti najkasneje 
do konca meseca, kjer to narekujejo 
vremenske prilike.

3. Organizirati je treba takoj mno
žično gradnjo, izdelavo ali pa pripra
vo silosnih prostorov. Te je mogoče 
napraviti povsod, izkoriščajoč pri tem 
razpoložljivi material ali pa prostore. 
To kampanjo je treba izvršiti vzpo
redno s košnjo in pripravo silosu« 
krme. Za siliranje je uporabna vsaka 
krma, ki jo imamo v jeseni na razpo
lago. Silose je dolžno glede na izvrše
vanje odredbe zvezne vlade in uredbe
0 obvezni vzreji živine pripraviti vsa
ko kmečko gospodarstvo in zadruga v 
obsegu, ki ustreza planu vzreje živine.

4 Povsod je potrebno živino pasti, 
kjer in koder je to možno Organizi
rati je treba v vseh sektor ih lastni
štva kontrolo izvrševanja te naloge, ki 
je v zvezi z varčevanjem krme ena 
najvažnejših.

Pri navedenih kampanjah setve, koš
nje, ureditve silosov ter paše naj po
magajo in sodelujejo vse množične or
ganizacije

KLO so dolžr.i skupno s kmečkimi 
zadrugami in množičnimi organizacija
mi široko obiasnjevati nujnost izvrši
tve navedenih kampanj

Za izvedbo vseh gornjih nalog so 
neposredno odgovorni krajevni ljudski 
odbori

Neizvrševalce nalog je potrebno z 
| obstoječimi uredbami na s!rože kaz.no-
1 viti. — Ministrstvo za kmetijstvo LRS-

Tekmovanju v počastitev 10 obletnice 0F 
Slovenije so se odzvali tudi zagorski rudar

Razpis volitev v osnovne organizacije

Osvobodilne fronte



Btran 2 »ZASAVSKI UDAHNIKa Štev. 41.

ZMAGA KRESNIŠK IH APNENIČARJEVKdo je hotel zavirati gradnjo 
Partijskega doma v Trbovljah

Ker je v Trbovljah pomanjkanje 
stanovanjskih prostorov občutno in del 
stanovanjskega fonda Trbovelj zase
gajo razne družbene organizacije in 
podjetja je okrajni komite KPS v 
Trbovljah sklenil, da si v letu 1950-51 
postavi svoj lastni dom. S tem, ko bo 
dom Partije zgrajen, se bo v Trbovljah 
pridobila ena stanovanjska hiša, ki jo 
danes zaseda še CK KPS. Ta sklep 
OK KPS so z navdušenjem sprejeli 
vsi člani Partije v Trbovljah kakor 
tudi člani OF, kar so"takoj pokazali s 
tem, da so se odzvali za prostovoljno 
delo, da se dom čimprej dogradi.

Je pa v Trbovljah še nekaj ljudi, ki 
tega niso hoteli razumeti. Zemljišče, 
na katerem naj bi se gradil dom Par
tije, je last župne nadarbine v Trbov
ljah. Mestni LO Trbovlje je takoj sto
pil v stik z upravnim organom tega 
zemljišča, to je z župno nadarbino v 
Trbovljah, ter z njim sklenil pogodbo 
glede zamenjave zemljišča. Z zame
njavo zemljišča se je župna nadarbino 
strinjala in zemljišče se "je ocenilo. 
Ker pa se nahajamo že tik pred za
ključkom sezone je bilo nujno, da se 
z delom pohiti da se stavba do zime 
dogradi do vrha. Na tem zemljišču pa 
je imela župna nadarbinh posejano re
po in korenje. Da se ti pridelki ne bi 
uničili, je MLO Trbovlje poklical 
župnika Gologranca Martina, da se 
sporazumno reši spravilo repe in ko
renja. Ker pa ni v interesu gospoda 
župnika, da se v Trbovljah gradi Par
tijski dom in tudi ni njegov interes, 
da se sploh v naši državi gradi so
cializem, je ta gospod skušal s tem, da 
ni umaknil pridelkov s tega zemljišča, 
zavirati gradnjo Partijskega doma, če
ravno mu je bilo naročeno, naj pri-

O delu ljudske inšpekcije smo sicer 
v našem listu že večkrat poročali. Ven
dar so naloge ljudske inšpekcije tako 
ljudskim inšpektorjem samim, kakor 
tudi vsemu prebivalstvu še vedno pre
cej nejasne. Zato hočemo navesti ne
kaj nalog ljudske inšpekcije, katere je 
nakazal Plenum komisije za ljudsko in
špekcijo zveznega odbora Ljudske fron
te Jugoslavije, ki se je vršil letos 
spomladi.

Slabost ljudske inšpekcije je v tem, 
da jo še vedno smatrajo za pomožnega 
organa Kontrolne komisije in ne kot 
organizacijo ljudskih množic, ki ima 
mnogo večje naloge. Nekateri delo 
ljudske inšpekcije podcenjujejo, delo 
v komisijah je nenačrtno ali pa te ko
misije obstoje samo na papirju Do 
slej je bilo delo v glavnem usmerjeno 
na pregled menz, prodajaln in drugih 
podobnih ustanov. Ljudska inšpekcija 
pa ni dovolj mislila na delo aparata 
— organov ljudske oblasti, da bi se 
zagotovile zakonite pravice državlja
nov.

Plenum Komisije za ljudsko inšpek
cijo zveznega odbora LIJ je nakazal, 
tki moramo razvijati ljudsko inšpekcijo 
kot samostojno organizacijo ljudskih 
množic v okviru Ljudske fronte in 
sindikatov. Ljudska inšpekcija mora 
predvsem razvijati in poglabljati so
cialistično demokracijo v organih ljud
ske oblasti in sodelovanje širokih ljud
skih množic pri upravljanju države. 
Zato je naloga ljudske inšpekcije, da 
na sestankih osnovnih organizacij OF 
in na zborih volivcev kritično ocenjuje 
delo organov ljudske oblasti, da vsa 
vprašanja, ki se dotikajo življenja na
ših delovnih ljudi in katerih rešitev je 
savisna od dela prganov ljudske obla
sti. pretresajo na množičnih sestankih. 
Ljudska inšpekcija se mora boriti za 
to, da bodo oblastveni organi pravilno 
uporabljali predpise, spoštovali držav
ljanske pravice, da bo njihovo delova
nje zakonito in da se bo odstranjeval 
birokratizem in samovolja poedincev 
n aparata ljudsko oblasti.

Ljudska inšpekcija mora pregledati, 
če se setveni plani pravočasno in pra
vilno razdeljujejo med proizvajalce,

delek spravi, in ker še ni dozorel, da 
mu ga bo ljudska oblast v jeseni nado
mestila v naturi, da ne bi bil oškodo
van. Organom Ljudske oblasti v Trbov
ljah je znano, da gospod župnik ne 
ljubi ljudske oblasti in ravno ta ljud
ska oblast mu je šla toliko na roko, 
da mu pridelek vrne v naturi, da ne 
bi bil oškodovan.

Vodstvo gradnje Partijskega doma je 
uvidelo, da gospod župnik nalašč no
če pospraviti pridelkov, ker je računal 
s tem, da bo lahko zavrl gradnjo do
ma vsaj za en mesec. Vodstvo gradbi
šča pa ni hotelo, da se pridelki uni
čijo in je obvestilo vse zaslužne ljudi, 
ki se dnevno trudijo pri graditvi so
cializma in ki posedujejo prašiče, da 
lahko te pridelke pospravijo.

Ta ukrep vodstva gradbišča smemo 
pozdraviti. — Tovariši volilci! Tukaj 
je zopet jasen dokaz, da gospod žup
nik ne želi, da se rešuje v Trbovljah 
stanovanjski problem in da bi se dvi
gal družbeni standard delovnih ljudi, 
marveč je njegov interes, kje in kako 
bi škodoval hitremu razvoju graditve 
socializma v naši državi. Ta gospod 
župnik se ne zaveda, da je narodno
osvobodilna borba in današnja ljudska 
oblast zagotovila tudi njegovo nemo
teno opravljanje službe in da ga tudi 
ravno ljudska oblast in ljudstvo Trbo
velj lahko onemogoči, ako misli še v 
bodoče zavirati izgradnjo socializma, 
poleg tega pa še širiii med prebival
stvom Trbovelj neresničhe govorice, da 
se mu hoče odvzeti njegova zemlja.

Opozarjamo vse volilce, da ne bodo 
nasedali temu gospodu župniku, ki je 
izrazito sovražno razpoložen proti pri
dobitvam NOB in današnje graditve.

Mestni Izvršni LO Trbovlje.

mora prikazovali napake kmetijskih 
organov na področju kmetijskih nalog, 
prav tako mora paziti na sabotersko 
delo posameznih vaških špekulantov, 
ki sabotirajo oddaje, davke in po
dobno.

Ljudska inšpekcija posreduje, da se 
ne bo zaradi brezvestnih ljudi uniče
valo ljudsko premoženje, odkupljeni 
proizvodi in podobno. Preverjati mo
ra kako razvijajo ljudski odbori de
mokratičnost, ki se kaže v sodelovanju 
ljudstva pri javnih razpravah in raznih 
delih. Kontrolirati mora delo organov 
ljudske oblasti glede vključevanja od- 
nostno odpuščanja delovne sile. Ščiti 
mora pravilno izvajanje delovnih od
nosov, zaščite mater in otrok, kontroli
rati izvajanje socialne pomoči in skrb
ništva ter podobno. Pregledati mora, 
če imajo povsod •knjige pritožb, ter 
kolikr se te pritožbe obravnavajo. 
Prav tako mora ljudska inšpekcija gle
dati, da se vsi organi državne uprave 
drže zakonitih predpisov pri kaznova
nju državljanov, mora kontrolirati, ka
ko se izvajajo higienski in gospodar
ski predpisi v podjetjih in socialno 
zdravstvenih ustanovah ter kako se iz
vršujejo ukrepi, ki so namenjeni dvigu 
življenjskega standarda delovih ljudi.

Da bo delo ljudskih inšpektorjev ko
ristno, se morajo ljudski inšpektorji 
poglabljati v organizacijska in stro
kovna vprašanja ljudske inšpekcije ter 
zasledovati, ali je njihovo delo res v 
korist ljudskih množic, zaradi katerih 
so postavljeni in od katerih so bili iz
voljeni.

POZIV
_ Po nalogu vojaškega odseka obve

ščamo vse obveznike, ki so oddali vo
jaške knjižice na MLO Trbovlje, da 
jih takoj dvignejo in sicer do 17. okto
bra 1950.

MI/O Trbovlje 
RAZGLAS

Glede na uredbo Ministrstva za 
kmetijstvo se bo s 18. oktobrom t. 1. 
pričelo po vsem okraju Trbovlje ob
vezno cepljenje kokoši proti kugi.

Natančni razpisi so poslani na vse 
KI JO.

V okviru Industrije cementa in apna 
ob Savi v Trbovljah deluje tudi indu
strija apna v Kresnicah. Te dni so ta- 
mošnji apneničarji slavili veliko novo 
delovno zmago: dogotovljene so v su
rovem stanju nove peči, ki bodo dajale 
še Jč apna za gradnjo stavbenih 
objektov.

Pred štirimi leti so zasadili prve lo
pate za modernizacijo apnenic. Zami
sel za razširitev obstoječih obratov je 
dal tedanji direktor prof. Pur, ki je 
izdelal vse potrebne načrte, nakar so 
se lotili del. Glavna dela so sedaj go
tova in ko bo skončana še druga faza 
projektiranih del, t. j. vgraditev stro
jev, bo kresniška tovarna apna naj
modernejše podjetje te vrste v državi 
in celo na Balkanu. V krakem bodo 
nove peči opremljene s potrebnimi

Mladinski aktiv trboveljske elek
trarne kaže s svojim delom, kako 
je treba mladino sprostiti in ji dati 
kaj drugega ne samo sestanke. Ajktiv 
elektrarne je zelo močan, saj šteje 
53 članov, ki se redno sestajajo polno
številno. Na sestankih aktiva je zelo 
živahno — saj je tudi lahko — kajti 
dnevni red je bogat in zanimiv. Poleg 
političnega pregleda se obravnava 
razpravljajo se vprašanja obrata raz- 
iomrtev sbfspk bfskpfsktpskpskipziskp 
motriva se brigadmi sistem dela, pro
stovoljno delo V obratu in drugod in 
podobno.

Aktiv mladine je na kulturno-pro- 
svetnem področju dosegel lepe uspehe. 
Mladina elektrarne kaže izredno za
nimanje za dramsko dello. Samo v 
letošnjem letu so priredili že štiri 
prireditve in sicer dve doma, dve pa 
na vasii. — Aktiv se je prav dobro 
izkazal na Dobovcu ob priliki volitev 
v odbore AFZ. Pred volitvami so od
igrali igro, nato pa so si žene izvolile 
svoj odbor.

Ko so mladinci dobili nove iegiti- 
macije. so imeli tudi kulturno prire
ditev. — Ponos aktiva je knjižnica, ki 
je last sindikata, vendar jo mladina 
pridno obiskuje. Prav tako marljivo 
tudi študira ter se udeležuje študija 
nad 80% mladine. Delavnost mladin
skega aktiva elektrarne pa se ka
že prav močno tudi v fizkulturi. 
kjer je zajete največ mladine. Nogo
metna sekcija ima 22 članov, ki so že 
odigrali 14 tekem. V šahovska sekciji 
je 24 članov in je ena izmed najak
tivnejših. Poteg teh pa je še sekcija 
za namizni tenis, — strelska družina,

stroji, nakar se bo dnevna proizvodnja 
apna dvignila na 130 ton. V bivši Ju
goslaviji so stare peči dajale dnevno 
50 ton, sedaj pa 67 ton, — ko pa bodo 
nove peči mehanizirane, bo produkcija 
apna še enkrat večja.

Poleg peči je kolektiv te tovarne 
zgradil novo žičnico, s katero bo mo
goče dovažati material iz kamnoloma 
naravnost v peči. Pri teh delih so se 
borili z velikimi težavami, ker je po 
deževju povzročeni plaz uničil gornjo 
žično postajo, ki so jo morali obnoviti.

Ko bodo nove peči opremljene s 
stroji, bodo to moderno tovarno, ki bo 
dajala naši gradbeni industriji nove 
tone apna, opazovali z zanimanjem ti
soči in tisoči skozi Kresnice vozečih se 
potnikov.

ki šteje 40 članov, pa si je na lastno 
iniciativo napravila novo strelišče, 
ker je bilo staro neuporabno, kjer so 
mladinci opravili 431 prostovoljnih ur. 
Pri strelskih vajah ne manjka nobe
nega. Tudi planinsko društvo ima 31 
mladinskih članov iz vrst aiktiva elek
trarne, ki so samo v zadnjih treh 
mesecih napravili 4 izlete. Poleg del 
na strelišču je mladina elektrarne 
opravila, še 128 prostovoljnih ur pri 
gradnji nove delavSko-uslužbenske re
stavracije.

Ko je bila električna centrala v 
remontu, so se pri teh popravljalnih 
delih izkazali tudi mladinci. Tukaj je 
sodelovalo 33 mladincev in mladink. 
Pri delu se je izkazala najbolj mla
dinska brigada, ki je teikmovala z 
vsemi ostalimi brigadami in zmagala 
vzlic zelo napornemu delu pri dirrv 
nem kanalu in napravi »Lurgi« v 
prahu in je vlic temperaturi 40" C 
prekoračila normo za 62,8%.

Mladina pa se je izkazala tudi pri 
drugem ljudskem posojilu, saj je vpi
sala 76.000 din. Lepo gesto je napravil 
ta mladinski aktiv z nabiralno akcijo 
za mladince, ki služijo pri vojakih, 
in v pomoč dvema mladincema, ki 
sta bila boiana. — Na nekem svojih 
sestankov so stavili mladinci predlog, 
da se v elektrarni postavi spominska 
plošča v spomin padlim borcem iz 
NOV. ki so bili člani kolektiva elek
trarne. Ploščo bodo odkrili letos 29. 
novembra. K že izvršenim nalogam 
pa si je mladinski aktiv zadal še no
ve naloge in sklenil, da se bo vklju
čil v 6-mesečno tekmovanje v poča
stitev 10. obletnice OF Slovenije.

Po svetu je marsikaj zanimivega
Hud nahod. Pred pariškim sodiščem 

se je nedavno zagovarjalo mlado dekle 
Jeane Coupert, ker je ukradla 489 žep
nih robcev. Edino, kar je mogla na
vesti v svojo obrambo, je bilo to, da 
je bila nahodna in da .si je morala ne
prestano brisati nos.

Čuvarji reda. Na pariški prefekturi 
se je pred kratkim zglasil mlad fant, 
da sta ga v Bulonjskem gozdu (znano 
sprehajališče v okolici Pariza) napad
la dva oborožena razbojnika in mu 
vzela 4500 frankov. Po opisu je poli
cija kmalu prijela tatove, ki pa sta oba 
bila agenta pariške policije! Eden od 
njih je imel celo to dolžnost, da varu
je meščane v tem gozdu pred razboj
niki. No, pa je oba hitro uneslo in se
daj premišljujeta v zaporu.

Črnci v Jugoslaviji, To, kar ni po
vsod, je pri nas v Jugoslaviji, kjer 
ima vas Stoj ob rečici Bojani v Črni 
gori prebivalce črnce, ki so svobodni 
državljani in imajo enake pravice kot 
belci. — Prišli so k nam v 16. stoletju, 
kamor so jih pripeljali Turki kot suž
nje. Leta 1888, ko so Črnogorci osvo
bodili Bar in Ulcinj na jadranski obali, 
so pognali Turke v beg. V zmešnjavi, 
ki je nastala, je turški namestnik za 
Črno goro izgubil svojo črno služin
čad. Tri družjne črncev so tako osta
le na črnogorskem ozemlju, kjer jim 
je knez Nikola I. dal svobodo ter iz
ročil zemljišča ob reki Bojani. Iz treh 
družin se je v teku let razvila vas. Da
nes so prebivalci Stoja večinoma člani

ribiške zadruge v Ulcinju. Nekaj jih 
je zaposlenih na državnem posestvu v,w 
Ulcinju, ostali pa so se posvetili obrt
ništvu. Med njimi je več udarnikov. 
Črni prebivalci Stoja uživajo v naši 
državi popolno enakopravnost, svobodo 
in iskreno tovarištvo vseh, kt pridejo 
z njimi v dotik.

Prodajalnice brez prodajalcev. Take 
prodajalnice so odprli v Ameriki. Po 
policah so razstavljeni različni pred
meti, zaviti v prozorni papir, stehta
ni in sortirani, na robu pa vidno ozna
čene cene. Nakupovalec izbere želeno 
blago ali pa živila ter pri izhodu pla
ča blagajniku ustrezno vsoto. Poslova
nje se vrši na ta način mnogo hitreje 
kot v navadnih trgovinah.

Iz grozdja bomo pridelovali tudi 
olje. — 100 kg grozdja da približno 30 
kg tropin, 100 kg tropin vsebuje pri
bližno 9 kg pešk, 100 kg pešk pa da 
13 kg olja. Državna posestva in obde
lovalne zadruge so že pričela z zbira
njem pešk.

Najvišja hidrocentrala v državi. —
Najvišjo vodno centralo je zgradilo v 
naši državi Planinsko društvo iz Ljub
ljane pri petem Triglavskem jezeru, ki 
oskrbuje kočo pri triglavskih jezerih z 
električnim tokom.

OBJAVA
Našla se je moška žepna ura v Tr

bovljah dne 9. okt. Naslov najditelja v; 
Uredništvu Zasavskega udarnika.

O nalogah ljudske inšpekcije

NAJ SLUŽI ZA ZGLED OSTALIM MLADINSKIM AKTIVOM



Štev- 41. »ZASAVSKI UDARNIK« Stran a

Kultura in prosveta
KAKŠNO JE STANJE ŠOL V TRBOVELJSKEM OKRAJU
Stanje šol v našem okraju je prav 

različno. Zato je več vzrokov, opra
vičljivih in neopravičljivih.

Z učnim kadrom imamo še težave. 
Zasedba je za silo rešena, tako da se 
pouk vendarle redno vrši tako na os
novnih kot na srednjih šolah. Najtežje 
razmere glede zasedbe z učnimi močmi 
so pa na zagorski gimnaziji, kjer bo 
treba to vprašanje rešiti v najkrajšem 
času.

Z novim šolskim letom je uveden 
nov učni načrt, ki je popolnoma pri- 
lagoden potrebam našega družbenega 
razvoja: Sestavljen je na izkušnjah 
naših štev(ilnih pedagoških delavcev, 
je stvaren in ga bo mogoče izvršiti v 
celoti. Učiteljstvo ga je sprejelo z za
dovoljstvom. Pričakuje se, da se bo 
uspeh na naših šolah dvignil, ker nudi 
novi učni načrt dovolj možnosti za 
kvalitetni pouk.

Poglavje zase pa je materialna plat 
naših šol. Mnogi naši nižji oblastni 
forumi kažejo za to vprašanje vse 
premajhno razumevanje. Za nekatere 
lahko rečemo, da je njihov odnos do 
tega vprašanja celo malomaren. Kaže, 
da je zanje resolucija tretjega plenar
nega zasedanja CK KPJ le prazna 
črka, ali pa se z njeno vsebino sploh 
še niso seznahili.

Mnoge šole ne morejo izvršiti pre
potrebnih nabav ali pa popravil za- 
ijadt slabega poslovanja naših KLO 
(Dole pri Litiji, Čeče, Mlinše, Pod- 
kum), ki ne pobirajo redno dohodnine. 
,V takih KLO morajo učitelji-upravi- 
teljl sami, iz svojih že tako skromnih 
sredstev, zalagati denar za nakup 
nujno potrebnega materiala za šolo.

Ob tej priliki pa lahko navedemo 
prav zgledne primere, kjer nekateri 
delovni kolektivi in posamezniki z 
razumevanjem pomagajo našim šolam. 
Dramska družina iz Svibnega zasluži 
v tem pogledu pohvalo in priznanje. 
Financirala je vso električno nape
ljavo za šolo v znesku 10.000 din. Prav 
tako zgleden je prispevek, ki ga je 
dala osnovni šoli papirnica v Radhčah: 
izdelala je 35 stolčkov za šolo. Poleg

tega je dala nekaterim šolam papir za 
zvezke. V Jagnjenici *'je predsednik 
KLO podaril šoli material za beljenje 
šolskih prostorov. Tudi ta primer je 
vreden posnemanja.

Ce bi naša močnejša gospodarska 
podjetja imela več razumevanja za 
potrebe naših šol, bi marsikatera naša 
šola laže premostila težave, ki jih ima 
z različnimi popravili in nabavami. 
Lahko pa rečemo, da so taki uspehi v 
mnogih primerih odvisni tudi od orga
nizacijskih sposobnosti posameznih 
upraviteljev. Posebno lep primer po
moči našim šolam je pokazalo Gasil
sko društvo iz Lok pri Zagorju, ki je 
z graditvijo novega gasilskega doma 
na pogorišču prejšnje šole uredilo dve 
lepi šolski sobi, pisarno in stanovanja 
za učiteljstvo. Tu je treba še posebno 
pohvaliti tovariša Flereta Leopolda in 
Zaletela Cirila. Pouk v teh prostorih 
se bo pričel, ko bo izvršena zaste
klitev.

Kot primer malomarnega odnosa do 
potreb naših šol navajamo KLO Čeče, 
ki ne more za šolo preskrbeti ene žage 
in sekire. KLO Senožeti še nima pri
pravljenih drv za šolo. Uprava DID v 
Trbovljah že dve leti prosi za na
pravo stopnic iz učilnice v jedilnico, 
uprava DID v Hrastniku pa je morala 
plačati osebju mesečni zaslužek iz fon
da za prehrano, ker podjetja v zadnjem 
času zelo neredno vplačujejo dolžne 
zneske.

V našem okraju je več učiteljskih 
mest kjer je preskrba učiteljev zelo 
problematična. Da bi se tem pedago
škim delavcem olajšala preskrba s 
hrano, morajo skrbeti predvsem kra
jevni faktorji. Da pa bodo prišli do 
pripadajočih jim mesnih izdelkov, jim 
bo poverjeništvo za preskrbo dalo na 
razpolago potreben kontingent mesnih 
konserv.

Gotovo je, da bodo taki primeri po
moči našim šolam in pedagoškim de
lavcem rodili pozititvne uspehe, ker 
se bo učiteljstvo lahko brez skrbi po
svetilo vzgojnemu in izobraževalnemu 
delu v korist naše mladine. h.

NASLEDNIKI NAŠIH »SLAVČKOV« SO NASTOPILI 
V TRBOVLJAH

V nedeljo 8, t. m. so obiskali Trbov
lje nasledniki naših nekdanjih Slavč
kov — mladinski pevski zbor Sloven
ske filharmonije v Ljubljani, ki ga vo
di znani pevovodja nekdanjih trbovelj
skih mladih pevcev tovariš Avgust Šu
ligoj, ter nastopil v dvorani Delav
skega doma v Trbovljah z izbranim, 
dobro naštudiranim programom. Dvo
rana je bila nabito polna. Pevci Iz 
Ljubljane so nastopili s skladbami na
ših domačih avtorjev, nadalje s pesmi

mi ostalih znanih jugoslovanskih kom
ponistov.

Vse pesmi je mladinski reprezen
tančni zbor Slovenije odpel ubrano, 
lepo. Zboru se pozna, da je v dobrih, 
veščih rokah. Publika je mlade pevce, 
od katerih sl lahko obetamo še mnogo, 
nagradila za njihovo petje s prisrčnim 
ploskanjem. Bili smo ganjeni nad le
pim petjem mladih, čistih grl zlasti »e, 
ko smo po dolgih letih zopet slišali 
prekrasno skladbo — žalostinko »Čače

Šepavec
(Nadaljevanje)

Takrat je še uspevala privatna trgo
vina, za denar se je po osebnih zve
zah dobilo še marsikaj In pred vojno 
dobro situirani krogi so pričeli uva
jati stare tradicije. Sedaj je to že pre
šlo. Saj veste, nacionalizacija In za
družništvo teh tradicij nista ravno po
speševala. Pa da se povrnemo nazaj!

S prijateljem Mirkom so naju vabili 
povsod. Vzroke teh povabil sem uganil 
kaj kmalu, to tem hitreje, ker so bili 
moji odnošajl s temi krogi kaj slabi. 
Gledanje teh ljudi na življenje in svet 
ni imelo z mojim dosti skupnih vezi.

Vzrok pa je bil tale: marsikatera 
družina je imela za možitev godno 
hčer in dober položaj je več vreden 
kot slabo naložen denar. Kljub vztraj
nosti v uvajanju starih navad so vsi 
čutili njih smrtni zadah. Kaj hočemo! 
S potapljajoče ladje beže podgane!

”oj prijatelj je bil postaven mož, 
imel je dober položaj — skratka: bil 
je iskan ženin.

Z menoj je bilo slabše. Bil sem še 
vedno zelo slab in čutiti sem dal, da 
ne gojim nikakršnih ambicij do že
nitve. Bila pa sva, kot sem že omenil, 
nerazdružljiva prijatelja in najini 
znanci so to dobro vedeli.

Nekega večera so nama predstavili 
v družbi prijetno dekle, Sonjo po ime
nu, sorodnico gostiteljev. Bila je du
hovita, lepo razvita plavolaska, stara 
kakšnih štiriindvajset let. Meni je 
zelo ugajala njena prirodna umirjenost 
in nevsiljiva preprostost.

Koliko bolj je bila všeč mojemu 
prijatelju! Dvoril ji je zelo vidno in 
prav nič se nisem čudil, da se je kma
lu govorilo o tem kot o javni tajnosti.

Dekle je živeli v mestecu Z., ki je 
oddaljeno od našega mesta uro in pol 
hoda, po .železnici pa le četrt ure.

Nekega dne — mislim, da je bilo 
sredi februarja — ml je Mirko spo
ročil, da naju je Sonja povabila na 
svoj dom. Predlagal mi je, da se od- 
peljevt v soboto popoldne k njej na 
obisk.

Tiste dni pa sem imel mnogo dela. 
Urejeval sem investicijska dela in 
povabilo sem odklonil. Zaupal pa tudi 
nisem slabemu vremenu.

V marcu se je vreme popravilo, son
ce je stalilo sneg, le po okoliških pla
ninah so bele lise oznanjale zadnje 
zimske dni.

Spomladi je sprehod po Savski do 
lini poseben užitek. Ze kot fanti
ček sam ob nedeljah hodil k Savi in

moj«, ki je bila uglasbena pred 15 leti 
ob priliki strašne jamske nesreče .v 
Hrastniku,

Ganljiv je bil prizor, ko so po od- 
petju prvega dela programa pozdravili 
mlade goste iz Ljubljane zastopniki 
trboveljskega sindikalnega mešanega 
zbora — pevci nekdanjega Trbovelj
skega Slavčka — in jih je prisrčno 
nagovoril pevovodja trboveljskega me
šanega zbora, tovariš Jože Skrinar. Že
lel jim je, da nadaljujejo pevsko delo 
trboveljskih Slavčkov in si pridobe v 
svoji lepi kulltumi misli mnogo, mno
go uspehov. Tovarišica Anica Aličeva

je izročila ob tej priliki pevovodji Av
gustu Šuligoju in mladim ljubljanskim 
gostom lep šopek nageljnov, mladinski 
zbor iz Ljubljane pa je poklonil trbo
veljskemu pevskemu zboru v spomin 
sliko naših nekdanjih Slavčkov in sli
ko dirigenta Avgusta Šuligoja.

Želji, da mladi pevski gostje iz Ljub
ljane nadaljujejo delo biVših trbovelj
skih Slavčkov in dosežejo v svojem 
plemenitem prizadevanju velita) lepih 
uspehov, se pridružuje vsa trboveljska 
javnost. — Mladi pevci iz Ljubljane 
bodo v Trbovljah vedno prisrčno do
brodošli.

VESELO ŽIVLJENJE V DOMU IGRE IN DELA 
V ZAGORJU

Na hribčku nad stanovanjsko vilo 
nekdanjih direktorjev TPD v Zagorju 
stoji v senci med drevjem lep Dom 
igre in dela. Ze četrto leto deluje ta 
dom, ki mu nudi rudnik vso pomoč. Ta 
dom igre in dela se razlikuje od osta
lih. V njem niso otroci samo čez dan, 
marveč tudi ponoči. Dom je postal že 
pretesen, čeravno ima lepo, prostorno 
kuhinjo, šolsko sobo, jedilnico, garde
robo In umivalnico, pa tudi spalnico, 
v kateri spi 16 najpotrebnejših otrok; 
to so otroci takih mater, ki so v službi 
ponoči ali po popoldne. Zelo pogrešajo 
kopalnico. Malčki so vedno veseli, vsi 
polni življenja. Spijo zadosti. Ob 7. uri

zjutraj vstanejo ter se do 8. ure umi
jejo in pozajtrkujejo. Ves dan jim po
teka v igranju na prostornem dvori
šču,, ob lepem vremenu pa imajo tudi 
obvezno delo. Ob 6. zvečer je večerja, 
ob 7. url pa morajo biti že v postelji.

Zabave imajo zadosti, preskrbeli so 
jim tudi radio. P*av tako Imajo kla
vir in celo harmoniko. Pod vodstvom 
vzgojiteljice, tovarišice Marice Skvar- 
čeve, se urijo v telovadbi in petju, 
učijo se razne igrice, s katerimi nasto
pajo ob raznih prireditvah. Tako so se 
najmlajši Zagorjani zopet vživeli v de
lo po 6-tedenskih počitnicah, ki so jih 
letos preživeli na Gorenjskem.

Nabiralci gob in zdravilnih 
zelišč, pozor!

Višek sezone užitnega gobana ali 
jurčka nam nudi edinstveno priložnost 
za nabavo iskanega, koristnega in le
pega blaga. Za ves izkupiček suhih 
jurčkov dobimo v zamenjavo pod zna
nim geslom »Mesto — vasi« raznovrstno 
tekstilno blago in druge uvožene indu
strijske predmete kot n. pr. vžigalnike

s kamenčki, glavnike, žepne nožičke, 
prvovrstne pile, jedilni pribor itd.

Enaka zamenjava velja tudi za sle
deča zdravilna zelišča: pekoča kopri
va (listi), planinski pelin ali šinje 
(vsa rastlina, brez korenin), preobje- 
da (gomolji), rumeni regrat (koreni
na), bodeča neža ali kompava (kore
nina), volčja češnja (korenina) in 
gozdni koren (korenina).

Suhe gobe in zdravilna zelišča od
dajamo najbližjim kmetijskim zadru
gam in odkupnim postajam.

se vračal domov z velikimi šopki 
zvončkov In trobenlic.

Prijatelju sem sporočil, da bi bil se
daj v marcu pripravljen obiskati So
njo in njene starše, da pa si želim 
sprehoda ob Savi, ne vožnje z vlakom.

Dogovorila sva se za zadnjo nedeljo 
v marcu.

•
Sonjo sva našla v prijelnem domu, 

ki leži sredi gredic in je obdan z lepo 
raslim sadnim drevjem, ki je v po
mladni toploti pričenjalo brsteti. Mali 
Sonje, žena v gornjih letih — po zu
nanjem izgledu sodeč izhajajoča iz me
ščanske rodbine — naju je zelo ne
rodno sprejela. Mislila je, kot nama 
je povedala pozneje v opravičilo, da 
sva člana stanovanjske komisije, kate
rih obiski so bili tiste čase zelo pogosti.

Posedli smo .v nekdanjo sprejemnico, 
ki je služila Sonji kot spalnica, in v 
prijetnem kramljanju z obema, Sonjo 
in materjo, je čas hitro potekal in kma
lu je bila ura osem zvečer.

Ob tem času je prišel domov hišni 
C spodar, Sonjin oče, ki je bil na ne
kem sestanku gospodarskega odbora.

To je bil precej klen mož z gospo
dovalnim nastopom, kar mu je ostalo 
verjetno še iz prejšnjih časov, ko je 
bil še lastnik zelo donosnih podjetij.

Povedati vam moram, da nisem imel

naše jare gospode nikdar posebno v 
čislih. Danes pa jo zelo rad poslušam, 
ko z nekim legendarnim pripovedo
vanjem opisuje »slavne čase« pred na
cionalizacijo.

Nehote se spomnim na našega stare
ga strica, brata mojega starega očeta, 
ki je stanoval pri nas in nam otrokom 
z navdušenjem opisoval junaške boje v 
Bosni in Hercegovini. Takrat o vsem 
lem kot mlad paglavec nisem podvo
mil, Sicer pa — ali je čudno videti v 
življenju veličino in v svojem toliko 
večjo?!

Priznati moram, da je bil ta mož 
izredno zanimiv. Svoj prosti čas je 
posvečal umetnosti. Nedvomno je bil 
zelo talentiran kipar in kljub visokim 
letom goji nado, da se tej umetnosti 
posveti popolnoma.

V tej družbi nama je čas hitro po 
tekal, k dobri volji je pripomogel iz
vrstni dolenjski cviček In zelo pozno 
— mislim, da je bilo nekaj pred pol
nočjo — "-va se poslovila.

Zunaj je bila tema. Bil je ravno 
mlaj, a nebo je bilo gosto posejano z 
zvezdami.

Noč je bila čudovito lepa.
Nazaj nisva šla ob Savi, marveč po 

bližnjici čez hrib. Ko sva šla mimo 
cerkve, je ura odbila polnoči.

(Dalje prihodnjič.);
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Fiikultura in šport
Nedeljski nogomet — uspehi in neuspehi revirskih moštev

Središče vsega zanimanja je bila mi
nulo nedeljo meddržavna tekma Ju
goslavija : Avstrija na Dunaju, ki pa 
se je končala z visokim porazom na
ših nogometašev 7:2, medtem ko sta 
reprezentanci Avstrija B in Jugosla
vija B igrali v Zagrebu neodločeno 
1 : 1.

III. zvezna liga
HORAC IBania Luka) : ItUDAR 

1:0 (1:0)
Minimalni rezultat v Banjaluki je 

pravzaprav uspeh predstavnika revir
jev Rudarja, ki je zaigral mnogo bolje 
kot v sporniadainski tekmi, ko je zgu
bil z rezultatom 5:0. — V nedeljo bo 
Rudar igral doma z Rabotniokim iz 
Skoplja, ki je Rudarja porazil ob pr
vem srečanju v Skoplju s 5:0

Upajmo, da bo v nedeljo boljše. To 
tekmo bomo obiskali v velikem šte
vilu, saj bo to zadnja tekma naših 
nogometašev-mladincev, ki bodo odšli 
te dni odslužit svoj kadrski rok v JA 
(Lebar, Traun, Tauš in drugi).

Slovensko prvenstvo
NAFTA : PROLETAREC 5:1 (1:1)
V moštvu Proletarca ni nekaj v 

redu. V nedeljo je na igrišču Svobode 
v Lokah-Kisovcu odigralo moštvo Pro
letarca prvenstveno tekmo z Nafto iz 
Dolnje Lendave in izgubilo igro z vi
sokim rezultatom 5:1.

Mladinsko nogometno prvenstvo
KOVINAR (Maribor) ; RUDAR 4:2
Pričelo se je mladinsko nogometno 

prvenstvo Slovenije, kjer je zastopa
nih 10 moštev in sicer Rudar, Želez

ničar (Ljubljana), Kladivar, Branik, 
Železničar (Maribor), Krim, Odred, 
Sobota in nova udeleženca Korotan 
(Kranj) in Kovinar (Maribor).

Rudar, ki je prvak za leto 1950, se 
je srečal s Kovinarjem iz Maribora v 
Mariboru in prvo srečanje izgubil s 
precej visokim rezultatom 4:2. Mla
dinci Kovinarja so vodili že z 2:0, ven
dar je uspelo Rudarju znižati na 2:2-

Proti koncu tekme sta bila dva za
poredna kota, ki sta oba prinesla 
uspeh Kovinarju in s tem tudi zmago. 
Rudar je bil večji del igre v premoči, 
vendar tega ni znal izkoristiti, ker ni 
imel v svojih vrstah strelcev. — Prvi 
poraz naj bo nauk mladincem Ru
darja, da se na lavorikah ne dosegajo 
uspehi, marveč da je treba za dosego 
zmage vol je in borbenosti ter kar naj
več discipline.

KOŠARKA NA TRBO VELJSK1 GIMNAZIJI
(Po drugem kolu turnirja vodi šesti 
razred s 4 točkami in razliko v koših 

31 : 18)
Ni še dolgo, odkar se je na državni 

gimnaziji v Trbovljah pričel pouk. 
Spet so zaživeli razredi in tudi po hod
nikih je dovolj živžava. Kar težko se 
je privaditi na strogi red šole. Zato pa 
po pouku vsak najde nekaj časa, da se 
na lizkulturnem igrišču razvedri. Igri
šče je vedno polno: nekateri se urijo 
v lahki atletiki, največ pa jih je na 
košarkaškem igrišču. Res, veliko je za
nimanje za košarko na naši šoli. Ne
davno pa se je pričelo zares. Košarka
ši 8. gimnazije so organizirali turnir. 
Priglasili so se vsi višji razredi, pa’tu
di najtnlajši pionirji se upajo boriti za 
zmago.

Ko so bile priprave gotove in vrstni 
red srečanj izžreban, so dne 27. sep
tembru prireditelji odigrali prvo in 
otvoritveno tekmo z reprezentanco 
obeh četrtih razredov. Proti pričako
vanju so četrtošolci pokazali zelo do
bro igro. tako da šesta ni prav lahko 
zmagala z rezultatom 9:8. Cetrli uteg
neta doseči vodilna mesta v lestvici 
in bo za' prvo meslo zelo ostra bitka.

V drugi tekmi pa so se srečali pio
nirji z osmošolci. Zanimiva je bila 
slika dobro izurjenih pionirjev, ki so 
bili vseskozi enakovredni, ali še boljši 
od osme. Po zadnjem tajm-autu pa so 
malo popustili, tako da je zmagala 
osma z rezultatom 22:12.

Slikovita, a skoraj nelepa pa je bila 
tekma med reprezentancama sedme in 
pete. Petošolci niso imeli dosli tre
ninga. zato so rezultat hoteli zvišati

s surovo igro. Kljub poškodbi igralca 
so sedmošolci z natančnim streljanjem 
na koš močno povečali razliko in zma
gali s 24:8. Ker so imeli sedmošolci v 
tem kolu največjo razliko v koših, so 
se povzpeli na čelo lestvice. Enako 
število točk kot oni so imeli še igralci 
šeste in osme.

V drugem kolu pa sta se srečali 
reprezentanci šeste in pionirjev. Še
sta je bila v zelo dobri formi, zato je 
izid igre 24:8 ustrezen.

Druga tekma pa je bila najzanimi
vejša, ker sta se srečala dva favorita 
za prvo mesto; osma proti sedmi. Zma
gala je osma z rezultatom 22:12 in s 
tem izločila reprezentanco sedme iz 
nadaljnje borbe za prvo mesto.

V zadnji tekmi tega kola pa sta se 
srečali reprezentanci četrte in pete. 
Takoj po pričetku so četrtošolci na
pravili tyodor na nasprotnikov koš in 
dosegli prednost. V nadaljnji igri pa 
so se pregrupirali v obrambo in z ni
zom tajm-autov zavlačevali igro, tako 
da peta rezultata 9:4 ni mogla izena
čiti.

Po drugem kolu vodi šesta z naj
večjo razliko v koših. To mesto bo 
verjetno obdržala, če bo dobro pre
stala dvoboj z osmo. Lahko pa pride 
do kakih iznenadenj, ki bodo to pri 
čakovanje spremenili.

Vse igre je strokovnjaško sodil tov. 
prof. "Bregant in mu gre za to posebna 
zahvala in pohvala. Kot ostali sodniki 
pa so nastopili člani košarkaške sek
cije SSD Rudarja, ki tudi v drugih 
primerih tovariško pomagajo.

—ut.

Kje naj bi bilo mesto za športne igre v Trbovljah
Vsakemu v Trbovljah je znan pro

stor za poslopjem okrajnega ljudskega 
odibora, prav tako tudi stanje, v ka
terem se nahaja. Vemo tudi, kakšen
je bil ta prostor med okupacijo. S lem 
je že precej povedanega. Da se pa 
tukaj še marsikaj reči, pa seveda tudi 
napraviti-

Za mesto Trbovlje bi bilo lepo, če 
bi imeli nekje urejeno igrišče za šport
ne igre. Pogoji za to so dani prav na 
prostoru OLO. Treba bi bilo samo ne
koga, ki bi povezal in davdušil vse 
organizacije, ki so odgovorne za vse, 
kar se danes dogaja med delovnim 
ljudstvom. To se pravi, potrebno bi 
bilo, ustvariti vez med mladinsko or
ganizacijo, sindikatom (ki ima tudi 
svojega fizkullurnega referenta), SSD 
Rudarjem Ud. — Zelje, da bi bilo treba 
uredit; ta prostor za športno Igrišče, 
so prihajale že od raznih članov sin
dikata OLO, pa tudi kritike so bile iz
nesene od te strani.

Na tem prostoru je, kakor znano, 
že dograjeno košarkarsko Igrišče, kar 
je nedvomno že korak k ureditvi tega 
prostora, ki naj bi bil mesto športnega 
izživljanja mladine v Trbovljah. Res 
je, d,a ima v Trbovljah največjo tra
dicijo nogomet, za njim pa boks. S 
tem smo pa že na kraju s športnim 
delovanjem, razen kolikor je v zad

njem času zaživela košarka. Popolno
ma zgrešeno je mnenje, ki se pogosto 
čuje v Trbovljah, da ne prodrejo k 
nam druge športne panoge razen zgo
raj navedenih.

»Kako naj bi se ta prostor uredil?«, 
se bo kdo vprašal. Zelo enostavna re
šitev Ves prostor bi bilo mogoče po 
suti z ugaskom, kakor košarkarsko igri
šče Ko bi bil celotni prostor urejen, 
bi ga bilo mogoče uporabiti primerno 
letnemu času: pozimi bi bilo lahko tu
kaj ljudstkb drsališče, spomladi ln v 
poletnih mesecih pa na enem koncu 
teniško igrišče, košarkarsko pa tam, 
kjer je že. po možnosti pa še dve 
igrišči za odbojko. Tako bi bil ves 
prostor racionalno Izkoriščen, čeprav 
govorijo nekateri, da je to mogoče le, 
če podremo košarkarska stojala in jih 
postavimo ob zid pokopališča. To bi 
bilo seveda mogoče, če bi bilo košar
karsko igrišče tako majhno kot model 
za kakšno razstavo. Ker -pa to ni mo
goče, se bo treba resno lotiti ureditve 
tega prostora, kar je mogoče vzlic ne
ugodni legi košarkarskega igrišča. — 
Da bi se pa igrišče.drsališče, pozimi pa 
tudi lahko hokejsko igrišče, še bolj do
polnilo, se lahko na prostoru bivše 
parne kopalnice za poslopjem OLO z 
majhnimi stroški uredi klubski prostor. 
Ker temelj z vodno napeljavo že stoji.

ta zgradba ne bi stala mnogo, koristila 
bi pa vsemu športnemu razvoju v Tr
bovljah.

Vsi ti zamisleki bodo šli verjetno 
mimo marsikoga in ga ne bodo opla
zili niti najmanj. Pomislimo pa, da 
športni razvoj ne bo čakal na Trbovlje, 
da ga dohitijo. — Poglejmo ostala me- 
sta — Ljubljano in še druga, kake 
možnosti ima tamkaj mladina za vse
stransko športno delovanje! Za uredi
tev igrišča pri nas po ni nujno, da bi 
moral glavni delež vseh del doprinesti 
SSD Rudar. Pomagajo naj nam — 
kakor smo že omenili — vsi od MLO, 
okrajni fizkulturni referent, mladinska 
organizacija, vsi sindikati tn delo je 
lahko še letos do zimske sezone gotovo. 
To ni prazno govoričenje,, marveč 
resna zadeva. —is.

Drobne zanimivosti
Sonce je spremenilo barvo. Zadnje 

dni so v Veliki Britaniji in zahodni 
Evropi zapazili, da je postalo sonce 
sinjemodro. Nad gibraltarskim skalov
jem je bilo tako modro, da je zalilo 
morje ob severnoafriški obali s safir- 
nim sijajem. Po pojasnilu švicarskega 
meteorološkega instituta Je ta spre
memba sončne barve popolnoma nena
vadna in kratkotrajna pojava. Po dru
gem pojasnilu je nastala ta sprememba 
taradi vulkanskega prahu, ki se meša 
c vodenimi kapljicami in lomi sončne 
žarke Samo modra barva spektra 
lahko pronica skozi ta zastor.

Krvav spopad med cigani in kmeti 
v Franciji. Kakor poročajo iz Nancyja 
na Francoskem, so se v neki okoliški 
vasi spopadli kmetje in cigani. Na ci
gansko taborišče so navalili kmetje, 
ker so bili prepričani, da so jim ciga
ni kradli perutnino in zajce. Razen 
tega so jih nekateri praznoverneži ob
dolžili, da so zavdali kravam, ki dlje 
časa niso bile molzne. V medsebojnem 
obračunavanju so ubili eno osebo, 19 
ljudi pa je bilo ranjenih.

Število vojnih dopisnikov na korej
skem bojišču. Poveljstvo ameriških 
oboroženih sil na Koreji je sporočilo, 
da je na korejskem bojišču 271 vojnih 
dopisnikov iz 19 držav, Samo ameriški 
listi in časopisne agencije imajo tam 
156 poročevalcev.

IZ ZAGORJA
V Zagorju vidiš marsikaj. Za,to, kdor 

bil v Zagorju je že kdaj, se rad po
vrne še nazaj. Avtobus te vedno na 
postaji čaka, a potem je pač navada 
taka, da ne dobi prostora vsaka. Vča
sih hud prepir nastane in potem na
silni prostor si vzame, a ponižni pred 
vrati ostane. V oblakih dima avtobus 
drči, potnik v ugodju pozabi na skrbi, 
kdaj bo izstopil, se boji. Avtobus te 
pelje mimo kina, kjer vrši protekcija 
se fina, ki pred blagajno jo napravi 
strina. Potem te »Zdravstveni dom« 
pozdravi, ki lahko zahvali svoji se 
upravi, da mu po letih treh še oken 
in vrat ne vstavi. Gostilna »Grčar« 
znana je postaja. Ze te avtobus na trg 
pripelje, tam je zmešnjava, jeza in ve
selje, krtače, jajea, suha roba, zelje.

Zdaj pa avtobus pustimo, se proti 
graščini obrnimo, da prchu se iznebi
mo Za graščino skrit med drevjem 
Did stoji, v njem drobiž preživlja lepe 
dni, zanj so matere brez skrbi. Mar
sikdo čez to ustanovo godrnja, marsi
kdo pomena njenega ne pozna, Did 
ceniti zna le mati-delavka!

Dobro ogllejmo si še trgovine, če
prav človeka potrpljenje mine, pre
den skoz 'gnečo se prerine. Enkrat v 
»Udarniku« je že pisalo, da z bo-bro 
voljo bi se to odpravit’ dalo. — Žene, 
vprašam vas, kdaj se bo končalo ča
kanje pred trgovinami cele noči? Se 
vam spanje pustiti nič škoda ne zdi? 
Se res ne mislite poboljšati? V gnečah 
olike prav malo poznate, druga drugi 
po nogah teptate, potrebnim prednost 
malokdaj date. Ne gra)amo pa tukaj 
žene vse, nekatere imajo razum in 
srce, le škoda, da malo jih je! — 
Drugič bomo še drugam pogledali, vam 
še marsikaj povedali, da z življenjem 
v Zagorju boste seznanjeni.

Železniška postaja Trbovlje 
je dobila pitno vodo

Problem vode je bil na železniški 
postaji Trbovlje pereč, kajti postaja je 
bila brez zdrave pitne vode. Ze celo le
to dni se je bila na vseh sestankih ve
lika borba glede vodovoda, a bilo ni 
cevi. Kredit za vodovod je bil zago
tovljen, ni pa bilo materiala. Sef že
lezniške postaje, tov. Lempl Stanislav 
je odprl mnogo vrat po raznih podjet
jih v Sloveniji in direkciji v Ljublja
ni, a vedno zaman. Končno j e uspelo do
biti vodovodne cevi v cementarni Tr
bovlje, ki je bila glede dobre pitne vo
de v podobnem položaju. Z ureditvijo

tega vprašanja bo sedaj rešeno tudi 
vprašanje stranišča na postaji Trbov
lje, ki zaradi pomanjkanja vode ni 
ustrezalo higienskim predpisom.

Na delovnih konferencah, sindikal
nih in partijskih sestankih je bilo skle
njeno, da se bodo vsa dela na tem vo
dovodu izvršila s prostovoljnim delom. 
V sedmih dneh so uslužbenci postaje 
Trbovlje opravili nad 500 prostovolj
nih ur. Za organizacijo in izvršitev 
tega prostovoljnega dela ima največ 
zaslug šef postaje tov. Lempl, prav tako 
je treba izreči zahvalo sindikalni in 
partijski organizaciji za njuno priza
devanje v tem pogledu, enako po tudi 
vsem uslužbencem za prostovoljno 
opravljeno delo na tem vodovodu, in 
končno seveda tudi direkciji cementar
ne za material. Tako je z resnim in 
složnim delom vseh rešeno vprašanje 
pitne vode na trboveljski postaji.

S. F.

KAJ BOMO GLEDALI 
V KINEMATOGRAFIJI

KINO TRBOVLJE
bo predvajaj angleški barvni fillm 
»RDEČI ČEVELJČKI«. Predstave od 
četrtka do ponedeljka.

*

KINO TRIGLAV ZAGORJE 
bo predvajal:

četrtek 12. okt. ob 7 zvečer, 
petek 13. okt. ob 5 tn 7 zvečer, 
sobota in nedelja ob 3, 5 in 7 zvečer 

amer. film »TARZAN V NEWYORKU« 
sreda 18. okt. in četrtek 19. okt. ob 

5 in 7 zvečer nemški film
»KEMIJA IN LJUBEZEN«

ZAHVALA
Ob izgubi mojega nepozabnega sina 

Jelena Ernesta izrekam vsem, ki so 
ga spremili na njegovi zadnji poti, šte
vilnim darovalcem vencev in cvetja in 
vsem, ki so sočustvovali z menoj, iskre
no zaliva Ho.

Posebno zahvalo izrekam članom 
delovnega kolektiva opekarne za to
variško skrb za časa sinove bolezni in 
za poslovilne besede obratovodje rud
niške opekarne. — Jelen Alojzija, 
Trbovlje.

Uredništvo Trbovlje — Uprava rudnika Trbovlje — Tiskarna Slovenskega poročevalca — Urejuje uredniški odbor Trbovlje.


